
 
Mødetype: Skolebestyrelsesmøde  

 
Deltagere: Skolebestyrelsen  
Sted: Virtuelt 
Mødeleder: Henriette  
Dato og tid: 21. maj kl. 19.00 – 20.00 
Deltagere (fremmødt):  
Referent:  Ture 
  
  Emne (og ansvarlig)  Hvad 

skal vi 
udrette?   
  

Forberedelse til 
punktet  

Proces  Afsat 
tid  

Referat fra punktet  

1   Velkomst    Henriette 
mødeleder 

    1 min   

2 Godkendelse af dagsorden 
og referat  

   1 min Referatet er godkendt 

3 Nyt fra elever, 
medarbejdere, ledelse, 
SFO- forældreråd og 
forperson  

   15 min Indskolingen:  
Der er fuld gang i den. Blandt andet med Byg et hus på 
Aarhus tech. Der er for 0. klasse klargøring til de kommende 
skolestartere med planlægning af overlevering og besøg. 
De små elever var glade for store unge elever til 
karameldagen. 
 
SFO:  
Samsøgade har talent er udskudt pga vejrudsigten. Der er 
desuden SFO-OL og sommerfest på programmet. 
Der har været aftenåbning for 3. klasserne. 



Udskolingen: Der har været en velafholdt sidste skoledag. 
Afviklet i god ro og orden og masser af glade elever. En stor 
dag for afgangseleverne.  
 
Ledelse: 
De skriftlige eksamener blev afviklet godt. Der var et enkelt 
IT-nedbrud, som var et generelt problem i hele landet. 
De mundtlige prøver er startet i dag. 
Skemalægning fylder og overgang for kommende 0. klasser 
fra børnehaver til skole. 
Der er møde med børnehaverne i morgen og de kommende 
skolestarteres børnehaver er inviteret til arrangement på 
skolen snart og inden ferien er familierne inviteret til et lille 
aftenarrangement, 
Ud over skemalægning fylder det at implementere co-
teaching på skolen for alle klasser. Desuden fylder 
ansættelse af to faste lærere og tre lærervikariater. 
 
Der er en lærer, der har efterspurgt noget fra 
forældrebanken, hvilket er rigtig positivt. 
 
Henriette: 
Har deltaget i paneldebat med Medom, Tanggaard og Move 
omkring trivselsrapporten på børn og unge. Der er i 
rapporten en bred vifte af anbefalinger.  
Der er blandt fokus på voksne som gode rollemodeller, 
blandt andet i forhold til brug af mobiltelefon. 
Der er fokus på fællesskaber i fritiden. Hos os kan Sika være 
en part i det. 
Stigningen i den økonomiske tildeling til skoler er foregået 
over hele landet, og det betyder at Aarhus Kommune på 
trods af stigning i tildeling er faldet sammenlignet med 
andre kommuner, fra en 82. plads til en 85. plads.  



4 Kommunikation mellem 
klub – herunder 
overlevering, samarbejde i 
hverdagen osv. Hvad må 
man overlevere  

   15 min Spørgsmål om der er kommunikation mellem skole og klub i 
forhold til elevernes trivsel og konflikter. 
Skole og klub må udveksle viden og bekymringer om 
eleverne. Der må ikke udveksles personfølsomme 
oplysninger som sygdomshistorik og lignende. 
I en konkret sag med 5. årgang er der løbende dialog 
mellem skole og klub. 
Der er desuden fokus på overgangen mellem skole/SFO og 
klub. Der overleveres først, når børnene er indmeldt i 
klubben. 
 
Forældreoplevelse af at Marie altid er lydhør overfor 
forældrene. 
 

5 Rynkebyløb – kan det 
udfordrer nogle familier 
økonomisk, og hvilket pres 
kan det medføre i 
klasserne, når der 
konkurreres i forhold til 
beløb? En principiel 
drøftelse af Rynkebyløb 

   20 min Kan det udfordre familier økonomisk? Lægger det et pres 
på nogle forældre, i forhold til hvad man har råd til, at der 
bliver målt og sammenlignet hvad eleverne samler ind? 
Det kan blive en konkurrence mellem eleverne og for nogle 
er det svært med konkurrenceelementet. 
Kan man donere et beløb uafhængigt af runder, der er 
løbet, således at det ikke bliver en konkurrence om hvad 
man samler ind og hvor langt man løber. 
Der skal være fokus på at ethvert beløb gør en forskel og at 
man samler ind i fællesskab. 
Vigtigt at tage snakken med børnene i forhold til 
velgørenhed og valg om hvor man vælger at støtte. 
En god lære at vi hjælpes ad med at samle ind til børn, der 
har det svært og er syge. 
Fokus på at vi italesætter at vi samler ind fælles og ethvert 
bidrag og enhver indsats er god. 
Vi kan som skole donere noget for eksempelvis 
modtageeleverne, så de også oplever at bidrage. 
Der holdes et refleksionsmøde med Steen, som er 
tovholder, så vi kan tilpasse formen, så fokus bliver på den 



gode gerning end konkurrencen om at løbe længst eller 
samle mest ind. 
På 0. årgang tales der en del om lungesygdom og hvad det 
gør og hvor langt man samlet har løbet. 
Vi er på skolen glade for dialogen om formen og vil gerne 
opfordre til at forældre tager kontakt til ledelsen, hvis det 
opleves, at der er et uhensigtsmæssigt fokus på 
konkurrence og sammenligning omkring Rynkebyløbet 
 
Indskudt bemærkning:  
Elevtrivselsrapporten viser fremgang i elevtrivslen. Særligt 
på lokaler og det at høre til i et fællesksab. 
 
 
 

6 Evt.    10 min Info om stormøde om børns digitale sundhed. Anne og 
Jeanni deltager. Link. 
 
Bestyrelsen skal godkende indkøb af læringsmidler. Der kan 
laves et princip for indkøb af undervisningsmateriale. 
Et princip kan være at bestyrelsen overgiver beføjelser til 
skolen for indkøb. 
Det kan komme på et senere bestyrelsesmøde med 
deltagelse af en af skolens bibliotekarer. 
I forbindelse med indkøb af Chromebooks er der lukket ned 
for en del materialelån. Til gengæld har kommunen indkøbt 
adgang til forskellige fagportaler. 
Sættes på efter sommerferien. 
 
Næste møde i juni er med spisning. Det bliver igen på Food 
Club. 

 

https://mailchi.mp/ccebbd9e9d11/stormde-om-brns-digitale-sundhed-deltag-gratis-5526829?e=00366002e8&fbclid=IwY2xjawKa8sJleHRuA2FlbQIxMABicmlkETFQVzRCYlBsS0ZrNkl2SUZYAR77gbltHnbWoRFbyYVomen0USDzbgwwz4DloGCaAuSmAW3xB9bmQGy5dyEkyg_aem_J3_lyNSKwgjnOvOt423YFQ

